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1. Wijziging GR GBLT, heemraad Vereijken 
Op 4 juni 2019 heeft u ingestemd met de wijziging van de Gemeenschappelijke 
regeling GBLT. Hierbij heeft u het College toestemming gegeven in te stemmen 
met de wijziging, waarin wordt gerealiseerd dat het Algemeen Bestuur van 
GBLT bevoegd is tot het oprichten van of deelnemen in privaatrechtelijke 
rechtsvormen, waaronder het lidmaatschap van een werkgeversvereniging. De 
gemeenteraad van Bunschoten en het Algemeen Bestuur van Vallei en Veluwe 
hebben niet ingestemd met deze wijziging, omdat zij deze te vergaand vonden 
voor het te bereiken doel te weten participatie in een werkgeversvereniging. De 
overige negen deelnemers hebben hiermee wel ingestemd. Het dagelijks 
bestuur van GBLT heeft op 27 augustus 2019 daarom een nieuw verzoek 
gedaan waarbij uitsluitend de mogelijkheid wordt geboden te participeren in 
belangenverenigingen. Uw vergadering hoeft niet opnieuw toestemming te 
verlenen, omdat de wijziging binnen de eerder genoemde wijziging valt. De 
dagelijks besturen van de deelnemers zijn bevoegd de nieuwe tekst van de 
gemeenschappelijke regeling vast te stellen. Zij dienen hun algemeen besturen 
wel te informeren over deze wijziging. 
Het College heeft op 17 september 2019 besloten artikel 6, lid 6, van de 
regeling als volgt te wijzigen: “Het algemeen bestuur kan besluiten tot 
deelneming in een belangenvereniging ter behartiging van een of meer 
belangen van GBLT, onverminderd het bepaalde in artikel 64a van de Wet 
gemeenschappelijke regelingen”. 
 

2. RKC – onderzoek Oosterwold, voorzitter Klavers 
De RKC heeft u schriftelijk geïnformeerd over de stand van zaken van het 
onderzoek project Oosterwold. De RKC heeft aangegeven dat de aangepaste 
planning gericht is op behandeling in de Algemene Vergadering op 27 
november 2019. In lijn met de opmerking van de RKC om de uitkomsten van 
het RKC-onderzoek te betrekken bij de evaluatie van de bestuurlijke partners 
Oosterwold, agendeert DenH het RKC-onderzoek Oosterwold voorafgaand aan 
de AV-behandeling van de evaluatie van de bestuurlijke partners van de 
samenwerking Oosterwold. 
 

3. Ontwikkelingen nieuw belastingstelsel waterschappen, 
heemraad Vereijken 

De Unie van Waterschappen is momenteel bij haar leden aan het 
inventariseren op welke wijze zou kunnen worden gekomen tot de aanpassing 
van het belastingstelsel.  Het eigen initiatief daarvoor en de borging van het 
stelsel Waterschapsbelastingen voor de toekomst wordt als belangrijk gezien. 
De portefeuillehouders Financiën inventariseren momenteel de knelpunten, 
alsook de punten waarop overeenstemming mogelijk is. Dit om te komen tot 
een procesvoorstel dat eind 2019 aan de Ledenvergadering kan worden 
voorgelegd. Het college stelt voor om daarna (begin 2020) een AV-werkgroep 
herziening belastingstelsel in te stellen. Het college zal de voor dit onderwerp 
relevante informatie van het afgelopen jaar verzamelen in een nog in te richten 
dossier over dit onderwerp op iBabs. 

4. Windpark Hanze, heemraad Poppe Programma 
Afgelopen periode is Windpark Hanze regelmatig in het nieuws geweest. 
Binnenkort komt dit onderwerp in het college aan de orde. U wordt hierover zo 
spoedig mogelijk nader geïnformeerd.
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5. Aanpak Stikstof (PAS), heemraad Poppe
De Raad van State heeft op 29 mei 2019  beslist dat het Programma Aanpak 
Stikstof (hierna: ‘PAS’) niet gebruikt mag worden als basis om toestemming te 
verlenen voor activiteiten die leiden tot een stikstoftoename ter plaatse van 
stikstofgevoelige habitattypen en soorten in Natura 2000-gebieden. Deze 
uitspraak heeft voor Waterschap Zuiderzeeland geen gevolgen voor beheer en 
(groot) onderhoud, mogelijk wel voor investeringsprojecten. In oktober / 
november wordt meer bekend over de consequenties van de uitspraak van de 
Raad van State en over een mogelijk nieuw handelingsperspectief. Voor 
projecten die op dit moment spelen wordt in overleg met de provincie 
Flevoland bepaald hoe we omgaan met de nieuwe situatie. Voor de uitvoering 
van de Drontermeerdijk heeft deze uitspraak geen consequenties omdat de 
vergunning in het kader van de natuurbeschermingswet reeds verleend en 
onherroepelijk is. Over de uitbreiding van de warmtekrachtkoppeling (WKK) op 
AWZI Tollebeek zijn we in gesprek met de provincie en de Omgevingsdienst. 
De verwachting is dat er ook voor dit project geen belemmeringen zijn door het 
vervallen van de PAS. 

6. Zuiderzeeland en het Klimaatakkoord, heemraad Poppe
De UvW ledenvergadering besluit 10 oktober 2019 over de definitieve versie 
van het Klimaatakkoord. Zoals het nu voorligt, zijn er geen implicaties voor 
Waterschap Zuiderzeeland. Ons huidig beleid (Masterplan Energie & 
Ontwikkelagenda Grondstoffen) volstaat. Echter, de werkelijke uitwerking van 
de landelijke doelstelling (49% CO2 reductie in 2030 ten opzichte van  2005), 
gebeurt in de Regionale Energiestrategie (RES). Op dit moment wordt samen  
met de relevante partners in ons beheergebied het opstellen van een 
gezamenlijke strategie voorbereid. Deze strategie wordt in het voorjaar van 
2020 aan het Rijk voorgelegd. 

7. Update niet genormeerde stoffen in baggerspecie (PFAS), 
heemraad Boer

Begin dit jaar ontstond ophef vanwege de mogelijke aanwezigheid van 
verbindingen uit de PFAS-stoffengroep (o.a. PFOS, PFOA en GenX, maar er 
vallen nog veel meer stoffen onder de PFAS-stoffen groep). Deze stoffen zitten 
waarschijnlijk al langer in ons milieu, maar door verbeterde analysetechnieken 
wordt het mogelijk steeds kleinere concentraties van stoffen aan te tonen in 
baggerspecie. 

In navolging van deze ophef heeft het Ministerie van Infrastructuur & 
Waterstaat een tijdelijk handelingskader vastgesteld waarin staat hoe 
waterschappen en andere partijen om moeten gaan met deze PFAS-stoffen. 
Het tijdelijk handelingskader schrijft voor dat de stof onderzocht moet worden 
in waterbodem voordat er gebaggerd gaat worden. Er zijn ‘tijdelijke’ normen 
voor PFAS-stoffen vastgesteld zodat duidelijk is hoe we met de aanwezigheid 
van deze stoffen om moeten gaan. 

Consequenties voor Waterschap Zuiderzeeland

Uitgestelde werkzaamheden
Baggerwerkzaamheden in het stedelijk gebied (planning eind 2019) zijn in 
eerste instantie uitgesteld tot 2020. Dit omdat er na vaststelling van het 
tijdelijk handelingskader onvoldoende tijd was om extra onderzoek uit te 
voeren en het werk aan te besteden. Baggerwerkzaamheden in het landelijk 
gebied waren destijds al aanbesteed. Nadat de onderzoeksresultaten afgelopen 
weken binnen zijn gekomen kan het baggerwerk daar gewoon van start gaan 
(geen normoverschrijdingen aangetroffen voor het verspreiden van 
baggerspecie op aangrenzend perceel). 

Financiële consequenties
Het meten van PFAS in de waterbodem zal jaarlijks zo’n € 30.000,- gaan 
kosten. Afhankelijk van de meetresultaten zullen we waarschijnlijk in de 
problemen komen met de afzet van baggerspecie uit het stedelijk gebied. De 
baggerspecie die vrijkomt uit stedelijk gebied wordt doorgaans toegepast in de 
Vaartplas maar de nieuwe norm zal er voor zorgen dat dit (voor een aanzienlijk 
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deel) niet meer mogelijk is. Alternatieven hebben we niet voor handen en 
gezien de landelijke problematiek zijn die niet makkelijk te vinden. 
Baggerspecie aan de aannemer laten vervallen zorgt voor een enorme 
kostenstijging. Baggerwerk in het landelijk gebied zal gewoon volgens de 
vastgestelde planning verlopen. 

Vervolgproces
Op dit moment druppelen onderzoeksresultaten uit het landelijk gebied binnen. 
Dit geeft ons voor het eerst inzicht in de PFAS gehaltes in Flevoland. Het lijkt 
erop dat de PFAS gehaltes in Flevoland erg laag zijn, maar wel regelmatig 
hoger dan de norm ‘toepassen in oppervlaktewater’. Dit betekent dat 
baggerwerk in stedelijk gebied niet zomaar door kan gaan, omdat we die 
baggerspecie niet meer zondermeer in de Vaartplas kunnen storten. We 
beraden ons op de verschillende mogelijkheden en risico’s waarbij een aantal 
oplossingen door het college besproken zullen gaan worden. 


